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Egy Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei faluból, Szamossályiból 
származik.  Az ottani tradíciók és értékek alakították ki Önben 
az agrártudományok iránti érdeklődést? 
Igen, mert a szüleim földműves emberek voltak, úgyhogy kiskorom-
ban én is bekerültem  a földművelés világába. 1959-ben, az iskolás 
éveimben volt a téeszesítés. ’64-ben fejeztem be a 8 általánost és azt 

tanácsolták, hogy menjek egy mezőgazdasági technikumba, mert 
az ott szerzett tudás jól jön majd az otthoni gazdálkodásban, amikor 
a téesz felbomlik. Mátészalka közel volt hozzánk, s édesanyám is 
oda járt gazdasszonyképzésre, így én is a szalkai Technikumba irat-
koztam be. Nagyon komoly oktatási rendszer volt akkoriban, ami 
arra ösztönzött, hogy továbbtanuljak. Így jelentkeztem a Debreceni 

Büszke vagyok
a korosztályunkra
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szakma mellet tette le a voksát, továbbá az Angyal Borászat és Szőlőbirtok vezetője, 
s mindezek mellett bekapcsolódott a családi szállodai beruházásokba.
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Agrártudományi Egyetemre, ahová hála Istennek első körben fel-
vettek, bár igaz, hogy előtte egy évre el kellett mennem katonának. 

Már egészen fiatalon felelősségteljes pozícióba került. Az, 
hogy a Debreceni Egyetemen sajátította el a szakma fortélyait, 
mennyi pluszt adott ehhez a nagy felelősségű munkához? 
A Debreceni Egyetem a legmegfelelőbb helynek bizonyult szá-
momra. Az első két évben az alaptantárgyak nehezebben mentek, 
úgymint a matematika, fizika, kémia, biológia – ezeket a techni-
kumban kevesebbet tanultunk –, de mikor elértük a harmadévet és 
jöttek a szaktantárgyak,  úgy mint a növénytermesztés, az állatte-
nyésztés, az üzemgazdaságtan, valamint a géptan, akkor már nem 
nagyon kellett tanulnom, hiszen olyan alapokkal rendelkeztem a 
technikumnak köszönhetően, hogy kiválóan mentek ezek a tantár-
gyak. Nagyon jó miliőnek éreztem végig a középiskolát és a Debre-
ceni Egyetemet is. 
Végzés után egy évig főagronómus voltam. Még nem voltam 26 éves, 
amikor TSz elnök lettem úgy, hogy nem is voltam párttag. Négy 
évig vezettem a cégénydányádi, gyügyei és szamosújlaki TSz-t. Ezt 
követően meghívtak a Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Húsipa-
ri Vállalathoz felvásárlási és kereskedelmi igazgató-helyettesnek. 
Nem akartam elvállalni ezt az állást, de mivel szövetkezeti lakást 
ajánlottak fel, mégis igent mondtam. A feleségem nagyon megörült, 
amikor közöltem vele, hogy költözünk Nyíregyházára. Négy évig 
voltunk ott, onnan áthelyeztek a Szekszárdi Húsipari Vállalathoz, 
majd 1987. január 1-jétől a Budapest Hús-nagykereskedelmi Vál-
lalat igazgatója lettem. A mai napig gazdálkodok, körülbelül 400 
hektár földön Szamossályi térségében.

Az egyetemen szerzett ismeretségek, kapcsolatok ma visszakö-
szönnek a munkája során?
Nagyon sok emberrel találkoztam menet közben is, akik ott végeztek, 
de a régi kapcsolatok közül is jó néhánnyal napi szinten találkozunk.

Az üzleti sikerek mellett milyen személyes értékeket köszön-
het az egyetemnek?
Főleg emberséget, kitartást és odafigyelést tanultam. Nagyon jó 
szaktanáraink voltak, kivétel nélkül szinte mindegyikre büszke va-
gyok. Említhetném például Halász Tibort, Siroki Zoli bácsit vagy 
Siró Bandi bácsit. Mindegyikkel nagyon jól kijöttem, nem is volt 
soha gondom abból, hogy haragudtam volna bármelyikre is, mert 
ha rendesen tanultam, ez a veszély nem állhatott fenn.

Gondolt arra, hogy visszaköltözik Szatmárba vagy a munkája 
miatt ez kivitelezhetetlen?
Jelenleg az egész családom Hajdúszoboszlón él, mert négy szál-
lodánk és panzióink van ott, de én egyelőre Pesthez vagyok köt-
ve. Mai napig lejárok a szülőfalumba gazdálkodni, én irányítom a 
szántóföldi munkálatokat. A fiam csak a szőlővel foglalkozik, abból 
én nem nagyon veszem ki a részem, csak gyönyörködni szoktam 
benne, hogy milyen jól csinálják. Ősszel az almaszüretkor hazaköl-
tözök Szamossályiba és amíg vége nincs a szezonnak végig otthon 
vagyok. Ezt az időszakot mindig nagyon várom, hogy haza tudjak 
menni. 

Mivel foglalkozik szívesen szabadidejében? Sikerül még a 
sportra is figyelmet szentelnie?
Hetente kétszer teniszezem, kedden és csütörtökön 6-tól 8-ig. 
Próbálom ezt az első helyre helyezni, hisz bármennyire is fáradt-
nak érzem magam szellemileg, mindig frissen jövök le a pályáról, 
mert ugye ilyenkor nem gondolkodik az ember semmi máson, csak 
a labdát figyeli, egyirányú a koncentráció. Hétvégenként pedig a 
konditeremben 180 mázsát szoktam megmozgatni 45 perc alatt. Ez 
az almaszezon idején nagyon jól jön.

A fia, Ernő is az Agrártudományi Egyetemre járt. Ő most mivel 
foglalkozik?
Kb. 27 hektár szőlőnk van Szerencs, Rátka és Ond térségében. 
Azt szoktam mondani, hogy én ott a szponzori szerep mellett all 
inclusive vendég vagyok. A borászatot, szőlészetet közvetlenül a 
fiam irányítja, emellett van egy ital-nagykereskedése is. A vejem-
mel együtt minden héten feljönnek hozzám Pestre és ismerkednek 
a teleppel és az itteni dolgokkal, hogy ha egyszer kiöregszem, meg-
legyen az utánpótlás.

Az ön buzdítására választotta ugyanazt az iskolát, ahová Ön is 
járt?
Ő jogi egyetemet végzett Szegeden, ugyanakkor érdekelte az 
agrárium, s emiatt elment egy kétéves képzésre. Ha nem lett volna 
mezőgazdaságunk vagy nem érdekelné, akkor nem ment volna oda. 
Mivel érdeklődik ez iránt, nem volt szükség a biztatásomra.

A Húsipari Vállalat igazgatói pozíciója után most az ingatlanpi-
acon ér el nagy sikereket. Mik a jövőbeni tervei?
Azt kellene jól csinálni, ami már megvan, esetleg még lehetne bőví-
teni a szoboszlói szállodaipart, mert az jó befektetés. Ha az élet úgy 
hozza, akkor a mezőgazdaságban is fejlesztünk majd. 

Milyen a mai viszonya az egyetemmel? 
Amikor tehetem, szívesen megyek vissza a Debreceni Egyetemre. 
Sokszor meghívnak egyetemi rendezvényekre. A mostani vezetés 
egy része utánam végzett. Nagy örömmel fogadtam, hogy a mi kor-
osztályunkból sokan bekerültek az egyetem vezetői közé, büszke 
vagyok a korosztályunkra!
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